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Blahopřejeme 

 
V září svá výročí oslaví  

 
paní Helena Puritcherová, Ivana Sirotková,  

Iva Brabcová, Růžena Vyletělová, Věra Fikarová  
a pánové ing. František Záhora, Michal Čerkl  

a Miroslav Přibyl. 
 

Všem jubilantům přejeme vše nejlepší,  
hodně štěstí, zdraví a pohody v osobním životě. 

 
                                         Za SPOZ Věra Daňová 
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Zvládnuto… 
 

Prázdninové měsíce jsou za námi a většina  
z nás, kterých se červenec a srpen v Černé dotýkají 
víc než ostatní měsíce, si říká – ale jo, zvládnuto.  
Provozovatelé penzionů, kempů, restaurací, bister, 
barů, přívozu, letňáku i sezónních půjčoven sportov-
ních potřeb sice začátkem srpna nejásali – to když 
jsme navlékali dlouhé kalhoty, bundy a otevírali 
deštníky, ale jinak léto bylo jako léto. Jen vody  
v Lipně ubylo podstatně víc než obvykle touto 
dobou. 

Sezónu zvládli i hasiči, kteří byly v pravý čas  
na pravém místě v Bližší Lhotě a zabránili vyšším  
majetkovým škodám, za což jim z firmy Sitter, s r.o., 
přišlo poděkování a já se k němu ráda připojuji. 
Stejně tak výrazně pomohli při požáru farmy na  

Slunečné. Patří jim dík i za dovážení pitné vody do studny v Dolní Vltavici, protože hladina 
ve vodojemu začala klesat pod únosnou mez a hrozilo, že Dolní Vltavice bude bez pitné 
vody. Stejně tak za likvidaci popadaných stromů po vichřici, za zbavení nevítaných vosích 
hnízd a sršňů. (Ovšem ten sumec u břehu to už nezvládl, takže ho naši hasiči museli  
vytáhnout za pomoci techniky.) 

Zvládli jsme i získávat skoro každý týden jako jediní na Lipensku hodnocení číslo jedna 
od Krajské hygienické správy za kvalitu vody ke koupání u pláže (Lipno dvojku, Horní Planá 
trojku), a to přes výrazný pokles vody – hladina vody je nejnižší za posledních pět let,  
což při procházkách okolo břehů bylo a je jasně vidět. Majitelé jachet s větším ponorem  
si příliš neužili. 

Vodní záchranáři zvládli organizaci Mezinárodního veřejného plaveckého závodu  
a závodu Českého poháru v dálkovém plavání. Ráda jsem s Milanem Bukáčkem předávala 
pohár starostky pro nejlepší (na snímku). 

Svou první letní sezónu v Černé zvládla i dvě nová gastro zařízení – Rybářská bašta  
a Kynutá buchta 2. 

Zvládnuto na nový školní rok hlásí i mateřská a základní škola. Školní družina je nově 
vymalovaná, v páté třídě je opravené topení. Ve školce je čerstvě vymalovaná horní třída  
a jsou vyměněné skříně na pomůcky. 

Jen s vypětím všech sil se ale zvládaly telefonáty především od chatařů na téma odvoz 
odpadů. Zatímco naši občané platí 1 000 Kč na obyvatele, rekreanti stejnou částku za  
objekt, ať jich je tam kolik chce. Argumentují, že „si odvoz odpadů platí”. Ano, 2,73 Kč na 
den za celou nemovitost. Na den! A máme mnoho dokladů, co všechno v popelnicích  
a velkých kontejnerech na Radslavi končí. Zbytky starého nábytku, stavebního materiálu, 
plasty, skla, stará loď. Přitom je tak jednoduché při odjezdu vhodit tříděný odpad do  
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Usnesení 
 

z 10. zasedání Zastupitelstva obce Černá v Pošumaví ze dne 22. 8. 2023                              
 

Usnesení 10/1/2023 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje rozpočtové opatření 
č. 6. příjmy 700 000,- Kč, výdaje 700 000,- Kč, financování 0,- Kč. (příloha)     

Usnesení 10/2/2023 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje smlouvu o zřízení 
věcného břemene na části pozemků parc. č. 547/2  v k. ú. Černá v Pošumaví. Pro stavbu 
s názvem „Dolní Vltavice ch 240-přeložka NN“ pro EG. D, a.s. za úplatu.   

Usnesení 10/3/2023 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje smlouvu o smlouv 
budoucí  zřízení věcného břemene na části pozemků parc. č. 1375/1,1417/1 v k. ú. 
Černá v Pošumaví. Pro stavbu s názvem „Mokrá č. e. 285- NN“ pro EG. D, a.s. za úplatu.   

Usnesení 10/4/2023 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje: 
Přidělení bytu na č.p. 36 – M. Koutný  
Přidělení bytu na č.p. 191 – M. Přibyl – zdravotní důvody, smlouva na dobu určitou.  

Usnesení 10/5/2023 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a revokuje usnesení 8/3/2023.       

Usnesení 10/6/2023 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje Smlouvu o poskyt- 
nutí finančního daru v částce 32 495,00 Kč pro obec Loučovice za kompostéry v rámci 
realizace projektu OPŽP „Kompostéry Lipensko“.    

Usnesení 10/7/2023 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje s odkoupení  
pozemku p. č. 137/33 za  4 000,- a kolek pro vklad do katastru nemovitosti ve výši  
2 000,- Kč od E.ON. Česká republika, s.r.o., České Budějovice.   

patřičných kontejnerů nejen na Radslavi, ale třeba na Bližné nebo u benzínky či u autobu-
sové zastávky. A nábytek a stavební materiál na sběrný dvůr. (O odpadech si povíme ve 
Zpravodaji v některém z dalších čísel podrobněji.) 

Ale chci zakončit pozitivně. K zvládnutí historické návštěvy prezidenta republiky Petra 
Pavla a Evy Pavlové a hejtmana Jihočeského kraje Martina Kuby. Vše podstatné jste si mohli 
přečíst v srpnovém Zpravodaji tištěném nebo na webu obce. Všem, kteří se na dobrém 
dojmu z naší obce podíleli, děkuji. Pro všechny z nás to bylo poprvé. Za zvládnutím  
veškerých detailů bylo hodně práce, ale stálo to za to. 

Irena Pekárková – starostka 
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Usnesení 10/8/2023 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje a pověřuje Irenu 

 Pekárkovou, starostku obce Černá v Pošumaví, k podpisu Smlouvy o dílo s účastníkem 
zadávacího řízení, který bude doporučen komisí pro hodnocení a posouzení nabídek 
na základě výstupu (protokolu) z jejího jednání, a to v zákonném určené lhůtě pro  
její podpis.  

Usnesení 10/9/2023 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje prodej pozemku  
p. č. 943/1 o výměře 1 708 m2 v k. ú Černá v Pošumaví – Muckov za cenu 850,- Kč za m2 

včetně DPH a náklady s prodejem spojené.    
Usnesení 10/10/2023 

Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje zveřejnění záměru 
prodat část pozemku p. č. 211/270. 

 
 

DIVADLO ČESKÝ KRUMLOV 
 

Obec Černá v Pošumaví pořídila  
pro své občany  

předplatné podzim A do divadla. 
 

 
Gérald Sibleyras – HRDINOVÉ   

(termín v jednání) Divadlo KOMORNÍ KALICH Praha  
Florian Zeller – LEŽ... ANEB KOMEDIE O PRAVDĚ 

úterý 24. 10. 2023 od 19:30 hod.  
Edoardo Erba – PSTRUZI 

úterý 21. 11. 2023 od 19:30 hod.  
Stefan Vögel – DOBŘE ROZEHRANÁ PARTIE 

pondělí 11. 12. 2023 od 19:30 hod. 
 

Pro rezervaci míst volejte paní Jiřině Štěrbové 
Tel.: 380 744 109, mobil: 602 965 742 
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Vážení čtenáři,  
      Protože uplynulo další 
měsíční období, je čas na 
další zprávy od jednotky ha-
sičů.  
       Dne 23. června se náš 
zástupce zúčastnil na po-
žární stanici Frymburk vy-
hodnocení zásahu u požáru 
ve Studánkách dne 4. květ-
na. Toto vyhodnocení za pří-
tomnosti velitele stanice, 
ředitele územního odboru 
HZS Český Krumlov a dal-
ších příslušníků HZS ČK pro-
vedl plk. Ing. Jiří Chmel, ná- 
městek krajského ředitele 
HZS společně plk. Ing. Zdeň-
kem Malkovským, vedoucím 
operačního střediska a dal-
šími funkcionáři HZS, kteří 
na místě zásahu v různých 
pořadích a pozicích štábu 
veleli. Přítomni vyhodno-
cení byly zástupci většiny 
zasahujících jednotek. Pro-
bírala se nejen taktika zá-
sahu, ale i zjištěné poznatky, 
pohled na věc, povolávání 

sil a prostředků, co by šlo do 
budoucna udělat lépe, proč 
byly ty které činnosti prová-
děny právě v daném časo-
vém sledu apod.  
      30. června 2023 jsme 
na Windy pointu pro ma- 
teřskou školu připravili zá-
bavné dopoledne. Jednak 
jsme děti svezli na člunu, ale 
i vyzkoušeli jejich sílu a za 
pomocí lana a kladek je ne-
chali odtáhnout „vrak“ auto-
mobilu. Poté, co „odtažení“ 
zvládli, nechali jsme je vy-
zkoušet „hasení“ z cisterny a 
vysvětlili a ukázali jim naše 
vybavení a zodpověděli na 
jejich (ale i učitelek, kucha-
řek, vychovatelek, asisten-
tek :-) ) dotazy. 
      5. července jsme byly 
společně s dalšími jednot-
kami vysláni do Bližší Lhoty 
na Hornoplánsku, kde došlo 
k samovznícení cca 100 us-
kladněných balíků v ocelové 
hale. Společně s kolegy z HZS 
Frymburk, JSDHO Horní Pla-

ná a Nová Pec a zaměstnanci 
firmy jsme balíky uvnitř haly 
v dýchací ochlazovali, za-
městnanec firmy je telesko-
pickým nakladačem vyvozil 
ve, kde jsme je rozebírali  
a dohašovali. Část z nás na 
místě uvnitř haly pracovala 
v dýchací technice, část 
venku a jeden strojník měl 
s naší Tatrou společně s ostat-
ními na starost dopravu 
vody od jezera, kde bylo  
velitelem zásahu zřízeno  
a jinou jednotkou obsluho-
váno, čerpací stanoviště.  
U tohoto zásahu se nám 
osvědčilo, že při nákupu 
jsme rozhodli, že naše ha-
dice budou červené. Na 
místě jsme při úklidu měli 
jasno, které jsou naše a co 
vše musíme uklidit. Bylo 
toho hodně, neboť více než 
polovina místa zásahu byla 
zásobena vodou z naší CAS 
našimi hadicemi, které vedli 
jednak dovnitř haly ale také 
na další 3 místa venku. 

Hasiči Černá 
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      9. července jsme byli  
vysláni na požár kontejneru 
k penzionu Vannessa. Na 
místě jsme zjistili, že jeden  
z chatařů měl snahu vyvézt 
do kontejneru trávu, násled-
ně ji zapálit a to jak v kontej-
neru a vedle, přičemž další 
chatařka nabyla obav, že od 
hořící trávy chytne v době 
sucha okolní porost, tak ra-
ději zavolala. 
      11. července jsme byli 
vysláni pod řadovky v obci, 
kde na pláži v blízkosti kou-
pajících byla uhynulá ryba. 
Na místě jsme zjistili, že je ve 
vodě skutečně uhynulý su-
mec délky 2 metry. Tohoto 
jsme ve vodě přetáhly na 
jiné místo, kam již mohl zajet 
obecní traktor a čelním na-
kladačem jsme jej naložili  
a odvezli k likvidaci. 
      12. července jsme byli 
povoláni třikrát, jednou ko-
lem cca 02 hodiny poté ná-
sledně v 05:30 hodin a na- 
konec v 16:40 hodin. První 

dva výjezdy se týkali odstra-
nění spadlých stromů ze  
silnice po větrném večeru  
a noci v obci. Jednou jsme 
řezali a odklízeli stromy u Je-
střábí a Radslavi, napodruhé 
pak u Dolní Vltavice. Posled-
ním výjezdem bylo odstra-
nění vyvráceného stromu 
na stezce kolem nově posta-
vených domů za Wizardem. 
      24. července byla jed-
notka na žádost vodní zá-
chranné služby Dolní Vltavice 
spolu s dalšími složkami IZS 
vyslána s motorovým člu-
nem k provedení pátrání po 
turistce, která se na vodním 
sportovním nářadím ztratila 
a vůči svým kamarádům ne-
ní kontaktní a oni kontakto-
vali VZS. Těsně po výjezdu 
byla jednotka odvolána s tím, 
že žena již kontaktovala svo-
ji kamarádku a je v pořádku. 
      26. července jsme byli 
ze strany KOPIS vysláni k zá-
chraně mladého čápa, který 
propadl komínem vedle ha-

sičárny. Tohoto jsme po vy-
tažení z dolní části komína 
umístili do klece, kterou 
jsme si pro takovéto případy 
z vlastních finančních pro-
středků pořídili a následně 
jsme ho předali záchranné 
službě, která si pro něho při-
jela z Hluboké nad Vltavou  
a která ho následně po zota-
vení předá na stanici ve 
Dvoře Králové. 
      27. července byla jed-
notka s motorovým člunem 
vyslána k provedení pátrací 
akce po osádce plavidla, kte- 
ré se ztratilo na jezeře. Naše 
jednotka společně s jed- 
notkou HZS Frymburk na 
motorovém člunu a 2 čluny 
Policie ČR a čluny Vodní zá-
chranné služby prováděla 
na hladině Lipna pátrání, 
které bylo zhruba po dvou 
hodinách ukončeno poté, 
co bylo zjištěno, že osádka 
je v pořádku v jednom z ba-
rů na břehu, pouze o sobě 
nedala vědět. Zde bychom 
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rádi apelovali na všímavost 
a zodpovědnost. Práce slo-
žek IZS byly nasazeny zby-
tečně, u nás navíc došlo na 
Dolní Vltavici k uražení krytu 
zpětného zrcátka o větve 
stromu, které, jak nám řekl 
osadník, měla již SUS ořezat. 
Větve totiž, stejně jako na 
mnoha jiných místech, ze-
jména pak komunikacích  
v osadách a k nim, zasahují 
do jízdního profilu, což je 
pro nás problém, který bude 
do budoucna potřeba vyře-
šit. Život a zdraví osob mají 
přednost před ochranou  
majetku, ale poškození vy-
bavení nám v takovémto 
případě přijde zbytečné….. 
      Druhým výjezdem tento 
den bylo plnění rezervoáru 
vody v Dolní Vltavici na žá-
dost firmy Čevak. Zde jsem 
rozhodl a větve, které činili 
dopoledne problémy vozid-
lu firmy Čevak a následně 
i nám, nechal odříznout a to 
v souladu s oprávněními, 
mezi něž odstranění poros-
tu patří. 

      30. července jsme byli 
ze strany KOPIS vysláni k od-
stranění stromu v obci, který 
byl ve výšce 2 metry nad 
zemí zlomený a vrchní částí 
se opíral o jiný strom, při-
čemž svým nakloněným  
nebezpečným kmenem byl 
nad travnatým porostem za 
obecní bytovkou, kde se 
běžně pohybují lidé. 
      31. července jsme byli 
vysláni k asistenci ZZS k cha-
tové oblasti v Radslavské  
zátoce vpravo mezi Bližnou 
a Dolní Vltavicí. Zde jsme zá-
chranářům pomohli trans-
portovat imobilního pacien- 
ta o váze 94 kg z jeho chaty 
do sanitního vozu, který ne-
mohl kvůli stromům přijet 
blíže a zůstal stát asi 30 met-
rů od chaty. My jsme na 
místo přijeli přes pole. Proč? 
No opět stromy okolo cesty 
a opět to samé, ostatní cha-
taři říkali, my tudy přeci jez-
díme. Ano, ale malým osob- 
ním autem, již sanitka měla 
problémy, my to po cestě 
ani nezkoušeli. Další obvyk-

lou větou chatařů je, že tudy 
jezdila velká nákladní auta. 
Ano, ale když chatu před  
30 lety stavěli, pak už ne  
a nikdo se o stromy nestaral. 
      Dne 5. srpna, tedy první 
sobotu v měsíci jsme se 
sešli. Tentokrát nebylo na 
pořadu dne školení, ale pří-
prava naší tatry na prove-
dení každoroční STK. Tento- 
krát jsme to museli s ohle-
dem na korozi plechů vzít  
z gruntu a na několika mís-
tech prorezlý plech nástavby 
vyměnit. 
      Dne 9. sprna byla jed-
notka vyslána k plnění re-
zervoáru vody v Dolní Vlta- 
vici na žádost firmy Čevak. 
      11. srpna byla jednotka 
zde v obci vyslána k likvidaci 
sršního hnízda v prostoru 
pod střešními taškami pod-
okenní římsy na bytovém 
domě. 
      Dne 13. srpna  byla jed-
notka vyslána k plnění re-
zervoáru vody v Dolní Vlta- 
vici na žádost firmy Čevak. 
      14. srpna jsme byli likvi-
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dovat sršní hnízdo na jedné 
z chat na Pláničce. 
      18. srpna jsme byly 
před 22 hodinou vysláni  
s oběma CAS do obce Slu-
nečné u Želnavy, kde hořela 
hospodářská budova. Na 
místě jsme měli na starost 
dálkovou dopravu vody a ná-
sledně i zřízení čerpacího 
stanoviště v Nové Peci poté, 
co byl téměř vyčerpán vo-

dojem této obce a plnění 
cisteren za pomoci dvou plo-
voucích čerpadel bylo poma-
lé. My jsme na místě využili 
náš plovoucí koš a čerpadlo 
ALPHA, takže jsme cisterny 
zasahujícím jednotkám i so-
bě plnili téměř dvojnásob-
nou rychlostí, čemuž zprvu 
nikdo nevěřil. Oběma CAS 
naši řidiči při dálkové do-
pravě vody ujeli lehce přes 

200 km a činnost na místě 
jsme ukončili druhý den 
před 16. hodinou. Tento zá-
sah byl rekordní v čase nasa-
zení, který pro nás trval 
lehce přes 17 hodin v kuse. 
      Po návratu do Černé 
jsme ještě zvládli na základě 
žádosti firmy Čevak opět na-
plnit vyčerpaný vodojem na 
Dolní Vltavici. 

tomtho 

Aktivity v Černé v Pošumaví 

                           Pro nadcházející sezónu hledáme nové pomocnice a pomocníky  
na vedení kroužků pro děti.   

Předpoklady: věk alespoň 15 let, kladný vztah k dětem, smysl pro disciplínu, důslednost, atd.  
Pro jednotlivé druhy kroužků, zaučím. Nové nápady vítány.   

V případě zájmu nebo pro více informací, mě kontaktujte na  
tel. 723 583 574 nebo mailem: annapol.1@seznam.cz.  

Těším se na všechny. Anna Poláková
 

Rádi bychom touto cestou velmi poděkovali místním dobrovolným hasičům za jejich 
ochotu a okamžitou pomoc s úklidem místní komunikace v obci Černá v Pošumaví.  

Děkujeme Eva a Martin Purkytovi.

HROMADNÁ VAKCINACE PSŮ PROTI VZTEKLINĚ 
Neděle 17. 9. 2023 

     n       Mokrá                                                               08.00 – 08.05 
     n       Černá v Pošumaví (aut. nádraží)              10.15 – 10.50 
     n       Bližná                                                                11.00 – 11.10 
Cena základního očkování proti vzteklině, které se provádí jednou za dva roky, je 190,- Kč. 

Očkování kombinovanou vakcinou 380,- Kč.  
Mimo tyto termíny očkujeme ve Veterinární ambulanci, Horní Planá 16 (areál firmy KOHOUT),  

vnímavá zvířata proti vzteklině průběžně celý rok (každý čtvrtek od 18.00 do 19.00 hod.) 
podle platného ceníku. 
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Vandalismus nebo úmysl?

Mezi 1. a 4. srpnem nějaký „vandal“ Mysliveckému spolku v Černé v Pošumaví podřezal 
čtyři posedy, přesněji dva posedy a dvě kazatelny. Stalo se tak na louce za domem pana 
Štumpauera. Tento čin byl námi samozřejmě nahlášen Policii České republiky a budeme 
doufat v úspěšné vyšetření. Škoda na mysliveckém zařízení byla odhadnuta na čtyřicet  
tisíc korun. Mě osobně tento čin moc mrzí, protože úsilí a čas členů spolku, kteří posedy 
stavěli, nikdo nevrátí. A tak si kladu otázku: „Byl to vandalismus nebo úmysl?“ 

Radek Kubiš

Dlouhodobý pronájem nově zrekonstruovaného RD  
v Černé v Pošumaví se třemi byty.  

Lze využít i k provozování apartmánů, k tomu je 
 v současné době nově zařízen interiér.  

Dispozice bytů:         2. patro byt 3 + 1 /71 m2/ 
                                        1. patro byt 3 + 1 /78 m2/ + balkon 
                                        přízemí 2 + KK /51 m2/  

+ zahrada + zahradní domek = letní kuchyň  
RD je situován v řadové zástavbě cca 100 m  

od Lipenského jezera. 
CENA DOHODOU. PRONÁJEM MOŽNÝ OD ZÁŘÍ 2023. 

V případě dotazů a zájmu VOLEJTE tel. č.: +420 705 919 857.  

inzerce
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Wingfoiling – nová dimenze vodních sportů
Štěpán Beneš (14 let) se aktivně věnuje 

wingfoilingu druhým rokem. Vzhledem  
k náročným podmínkám Lipna a omezeným 
možnostem je jeho příprava na velké spor-
tovní mýtinky mnohem složitější než tomu 
tak je u jezdců, žijících u moře, kde jsou pod-
mínky pro tento sport mnohem pestřejší. 
Možná právě díky těmto těžším „startovním” 
podmínkám se však dokáže velmi dobře při-
způsobit i těm nejnepříjemnějším změnám 
větru, které mohou nastat kdykoliv během 
závodů.  

Štěpán je členem Jacht Klubu Jestřábí  
se sídlem v Černé v Pošumaví, začínal v lod-
ních třídách Optimist, RS Feva (bronzová 
medaile z ME) a pravidelně závodil se svým 
otcem a kormidelníkem Petrem Benešem 
 i na největším dvouposádkovém katama-
ránu Tornado. Účastnil se závodů ve snow-
kitingu (zlato z Visegrad Cup Lipno) a kite- 
boardingu. Nyní je jeho favoritním sportem 
právě wingfoling. Z domácích závodů  
vozí medaile (2. a 3. místo). Z letošního 
Mistrovství světa juniorů si dokonce přivezl 
velmi pěkné 12. místo v kategorii U14.  
Štěpán jezdí na foilových prknech značek 
Levitaz, F4Foils a s wingy značky Airush. Ani 
tento moderní sport se však bohužel  
neobejde bez notné dávky financí, jelikož 
vybavení se pohybuje v řádech desítek až 
stovek tisíc. Díky nemalé podpoře Kitesportu 
má možnost se zdokonalovat, nicméně i tak 
neustále shání sponzory, aby mohl porov-
návat své sportovní výsledky i s ostatními 
světovými jezdci. Jeho motivací je účast  
na Olympiádě. Wingfoling by se totiž měl  
v roce 2028 zařadit mezi olympijské sporty, 
a proto je na kvalitní přípravu a shánění  
financí ten nejvyšší čas právě nyní.   
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Co je wingfoiling  
Vodní sporty stále nacházejí nové způsoby, jak spojit adrenalin, dovednosti  

a přírodu. Jedním z nejnovějších a nejuznávanějších přírůstků do této rodiny je wing- 
foiling. Tento vzrušující sport, kombinující surfování, jízdu na prkně a pohyb díky větru, 
si rychle získává příznivce po celém světě.  

Wingfoiling spojuje několik klíčových prvků, které dělají z tohoto sportu něco zcela 
jedinečného. Hlavní součástí je „křídlo“ (wing), což je lehká nafukovací plachta, kterou 
jezdec drží v rukou a využívá ji k zachycení větru a pohybu po vodní hladině. K tomu lo-
gicky patří foilingové prkno, což je speciální prkno s křídlem (foil), které umožňuje zdvihat 
se nad hladinu a plout tak s minimálním odporem. Právě díky minimálnímu tření dosahuje 
jezdec mnohem vyšších rychlostí než u tradičních  „boardů“.   

Wingfoiling je nový revoluční vzrušující vodní sport, který umožňuje zkušenějším  
jezdcům experimentovat s většími skoky, akrobatickými manévry a dosahovat  
velkých rychlostí při jízdě po vodě. Wingfoiling je tak nejen atraktivním sportem pro  
zkušenější surfaře (jachtaře), ale také způsobem, jak se aktivně propojit s geniem loci  
a využít energii přírody. 

Vážení přátelé,  
      dovolte, abychom Vám vyjádřili poděkování za podporu organizace Mezinárodního 
veřejného plaveckého závodu a závodu Českého poháru v dálkovém plavání.   
      Uvědomujeme si, že bez Vaší finanční a materiálové pomoci by nebylo možné 
tento organizačně a finančně náročný závod vůbec uspořádat v tak vysoké  
kvalitě, jako tomu bylo doposud. Organizace závodu, kterého se zúčastnilo přes  
300 závodníků z ČR a také ze zahraničí, se náš tým zhostil se ctí a také svými  
soutěžními výkony i výsledky přispěl k dobré propagaci nejen své, ale i Vás – partnerů 
soutěže. Máme tak upřímnou radost z toho, že se nám podařilo zúročit a účelně  
využít Vámi vložený vklad.  
      Budeme velmi rádi, pokud nám přízeň a podporu zachováte i nadále a těšíme se 
na další spolupráci.  
      S velkým díkem a přáním pěkného dne   Ing. Milan Bukáček                                
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Soutěž v dálkovém plavání 
 

     Na Lipně soutěžili nej-
lepší čeští dálkoví plavci 
o pohár starostky obce 
Černé v Pošumaví a po-
hár Lipenského vodního 
záchranáře a prezidenta 
Vodní záchranné služby 
Horního Rakouska.

     Nejlepší čeští dálkoví plavci 
změřili své síly v 19. ročníku 
Mezinárodního plaveckého 
závodu, který je součástí kola 
Českého poháru v dálkovém 
plavání. Do Dolní Vltavice se 
sjeli plavci napříč všemi kate-
goriemi od nejmladších žáků 
až po plavecké veterány, tzv. 
masters, a také široká veřej-
nost, která tak měla možnost 
prověřit své plavecké doved-
nosti. Závod je součástí pro-
jektu „ČUS sportuj s námi“. 
     Českokrumlovští a Lipenští 
vodní záchranáři ve spolu-
práci s obcí Černá v Pošumaví 
a společností Pro-Sport ČK 
připravili na sobotu 29. 7.  
a neděli 30. 7. 2023 v Dolní  
Vltavici již tradiční akci urče-
nou pro registrované i nere-
gistrované sportovce od děts- 
kých až po seniorské katego-
rie na vzdálenost od 500 m 
do 10 km.  Účastnilo přes 300 
plavců v obou dnech. Nově 
byly zařazeny do programu 
závodů  štafety 4 x 250 m bez 

rozdílu věku a pohlaví  a  1 km  
dospělí. Kromě skvělých vý-
sledků ve všech kategoriích 
na různých distancích, pak  
získali speciální ocenění i nej-
lepší závodníci v součtu časů 
obou disciplin – tedy 5 a 10 
km. Nejlepším plavcem byl 
Matěj Kozubek z Komety 
Brno, který získal Pohár sta-
rostky obce Černá v Pošu-
maví  již několikrát  součtem 
časů na 5 km (59:10) a 10 km 
(2:02:13). Nejlepší plavkyní  
se stala Nikita Kalivodová  
z Bohemky Praha se součtem 
časů na 5 km (1:22:13) a na 
10 km (2:52:29),  jež obdržela 
Pohár prezidenta Vodní zá-
chranné služby Horního Ra-
kouska.  
     „Závod se velice  vydařil jak 
po sportovní, společenské tak 
organizační stránce. Jen po-
časí nám příliš nepřálo. Silný 
vítr a vlny v obou dnech a so-
botní déšť znepříjemňovaly zá-
vodníkům plavání a negativně 
ovlivnily časy v jednotlivých 

disciplínách. Kromě sportov-
ních výkonů vysoce hodnotím 
skvělé nasazení a zabezpečení 
bezpečnosti závodníků  a dob-
ře zvládnutou logistiku  našimi 
záchranáři.  
      Zvláštní poděkování patří 
dobrovolným hasičům obce 
Černá v Pošumaví, kteří při-
pravili chutné občerstvení pro 
účastníky akce.  
      Moc také děkuji našim part-
nerům za finanční či materi-
álovou podporu“, zhodnotil 
ředitel závodu Ing. Milan  
Bukáček.  
     K uskutečnění aktivity při-
spěla finanční podpora  Nada-
ce ČEZ, společnosti Pro-Sport 
ČK, Vojenských lesů a statků, 
ČUS a materiálová podpora 
obce Černá v Pošumaví, ho-
telu Resort Relax, Delphin 
Sup s.r.o.,  Propagačního pod-
niku s.r.o. a dalších partnerů.   

Ing. Milan Bukáček  
Více info na: 
www.zachranari.com 
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NOVÉ KNIHY  
V NAŠÍ OBECNÍ KNIHOVNĚ  

V ČERNÉ V POŠUMAVÍ 
 

Pro dospělé 
n     Tibor Rode   
        MONA LISA VIRUS 
       V Americe jednoho dne zmizí královny krásy a po chvíli se  
       znovu – znetvořené plastickými operacemi – objeví. Ve  
       stejnou dobu je v Lipsku odstřelena stará radnice a v Miláně  
       zničena nástěnná malba od da Vinciho. Zároveň se po celé 
       planetě šíří počítačový vir, který systematicky mění veškeré  
       fotografie. Všechny stopy vedou dr. Morganovou do Evropy 
       – do doby před 500 lety, ve které byl namalován slavný obraz  
       Mona Lisa. 
 

Pro děti 
n     Ljuba Štíplová, Jiří Poborák a další   
        PODIVUHODNÉ PŘÍBĚHY ČTYŘLÍSTKU 
       Souborná knížka příběhů čtyř kamarádů z Třeskoprsk –  
        Myšpulína, Fifi, Pindi a Bobíka v komiksové podobě. 
 

Doporučuji 
n     Martin Goffa  
        DĚVČÁTKO 
       Uprostřed poklidného květnového dne je přepadena banka 
       v samém centru Prahy a osamělý střelec v ní drží nevinné  
       rukojmí. Jeho požadavky jsou podivné, nejde mu o peníze  
       ani cennosti. Požaduje setkání s novinářem Markem Vrázem 
       alias Terencem. Kdo je onen tajemný muž? O co mu ve  
       skutečnosti jde a jak se vším souvisí smrt dívky, které už od  
       dětských let nikdo neřekne jinak než Taja? 

Přijďte si vybrat a počíst, máme zde knih spoustu.  
Zve vás knihovnice 

 
Otevřeno je každé úterý od 14 do 19 hodin  

a poslední dvě soboty v měsíci od 9 do 11 hodin. 
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Ohlédnutí za létem ...
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... co nám přineslo dobrého a co vzalo
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Učitelství v rodině aneb z matky na dceru 

Za mého mládí byl učitel 
velká autorita a učitelství 
prestižní povolání. Sám jsem 
k tomu tíhnul, osud však 
určil jinak. V rodině však uči-
telé byli, tchán učitel a ředi-
tel, švagrová učila a dosud je 
jím i můj synovec. Průběhem 
doby se však vztah celé spo-
lečnosti k učitelskému po-
volání změnil a mohu říci, že 
často  k horšímu. A to přede-
vším ve vztahu nejen dětí  
k učitelům, ale i rodičů ke 
škole. Na vesnických školách 
s pěti základními třídami si  
však myslím, že to tak v plné 
míře neplatí. Jednak jsou dě-
ti přece jen ještě malé, záleží 
i na tom, jaký konkrétní člo-
věk zde vyučuje a jaký má 
vztah k dětem a dost často  
i k obyvatelům obce a ce-
lému prostředí. V naší zá-
kladní škole se za ta dlouhá 
léta vystřídalo mnoho uči-
telů, v poslední době to jsou 
však nám všem známé tři 
učitelky. Omlouvám se tím-
to paní učitelce Michaele, 
kterou prozatím vynechám, 
a soustředím tento článek 
na jméno Daňová.  

Základ vzniku rodového 
učitelství nacházíme v roce 
1953, což je dnes 70 let, kdy 
se k 1. 9. stala ředitelkou Ma-
teřské školy v Černé paní 
Věra Kopečková. Celý osud 
MŠ, počet dětí, přemisťo-

vání do různých budov se 
závěrečnou tečkou v nové 
budově současné MŠ, není 
předmětem tohoto článku. 
Nás zajímá to, že paní Ko-
pečková byla matkou Věry, 
provdané Daňová, současné 
ředitelky ZŠ, dnes spojené  
i s MŠ.  

Věra Kopečková pracova-
la ve funkci ředitelky celkem 
32 let, až do roku 1985. Sou-
časně byla činná i v ostat-
ních oblastech, v kultuře, ve 
Svazu žen, v Červeném kříži, 
kde byla v letech 1976–79 
předsedkyní a v dalších čin-
nostech. Zemřela v roce 1996 
ve věku 68 let, věnujme ti-
chou vzpomínku, neboť le-
tos si můžeme připomenout 
jejích nedožitých 95 let.  

Na prvním stupni základ-
ního školství má jako kan-
torka odpracováno rovněž 
32 let dcera paní Kopečko-
vé, Věra Daňová, z toho 21 
let jako ředitelka. Na škole 
začínala praxí v roce 1980, 
pak následovala mateřská 
dovolená a od 1. 9. 1990  
již pravidelně vyučovala.  
V celém tomto období, kdy 
se snažila spolu s ostatním 
pedagogickým sborem, do-
stat potřebné vědomosti do 
hlav dětí několika generací, 
byla rovněž činná i ve veřej- 
né sféře. Do zastupitelstva 
obce byla zvolena celkem  

v šesti volebních obdobích, 
nepřetržitě od roku 1994 do 
roku 2018. Ve třech obdo-
bích byla místostarostkou 
obce a v době od 1. 3 do 8. 
11. 2010 byla zvolena ne-
uvolněnou starostkou naší 
obce. Je potřeba i zdůraznit, 
že podle počtu získaných 
hlasů od voličů, zaujímala 
vždy přední pozice. V ne- 
poslední řadě je nutno vy-
zdvihnout i funkci předsed-
kyně Sboru pro občanské 
záležitosti, kterou vykonává 
rovněž již od roku 1990. 

Kantorské řemeslo v ro-
dině pokračuje, protože sou- 
časně již od 1. 9. 2015 vy-
učuje na naší Základní škole 
dcera paní Věry – Dagmar 
Daňová.  

Oběma kantorkám zde 
popsaného rodu, ale samo-
zřejmě i dalším pedagogům 
a personálu školy bych chtěl 
za sebe a doufám, že i za 
obyvatele obce, popřát mno- 
ho zdaru v další jejich ná-
ročné práci. Myslím, že jejich 
snaha děti co nejvíce naučit, 
předat jim své zkušenosti  
a snažit se, aby se děti ve 
škole cítily dobře, se daří. Je 
zjištěno, že právě děti z ves-
nických malotřídek jsou sa-
mostatnější a často i lépe 
připraveny na další školní 
léta.  

frza 
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Další rodinné firemní výročí
V letošním roce si připo-

míná 20 let svého trvání 
nám všem známá firma, za-
bývající se výrobou akvárií  
a především krmiv pro 
všechny druhy rybiček – 
Exot Hobby, s.r.o. rodiny Su-
chánkových. To je oficiální 
výročí, začátek podnikání  
v akvaristice byl však mno-
hem dřívější. Do Obchod-
ního rejstříku byl jako druhý 
v obci zapsán Tomáš Suchá-
nek 20. 11. 1990 a naplno 
začali v roce 1992 pod znač-
kou Vladimíra Suchánková – 
Exot Hobby. Jenomže ani to 
nebyl úplný začátek. Tomáš, 
s kterým jsme byli určitou 
část života kolegové v pra-
covním procesu na statku, 
miloval rybičky od mládí  
a akvaristice se věnoval od 
roku 1988, kdy odešel  
z funkce zootechnika a začal 
spolupracovat kolem akva-
rijních ryb pro tehdejší JZD 

Jílové u Prahy. Od roku 1992 
se pak naplno věnují výrobě 
akvárií, kterých mají prý přes 
200 kusů a v dalším období 
pak věnují svou činnost vý-
robě krmiv. To byla vlastně 
nutnost, neboť objem jejich 
odchovny akvarijních ryb 
přesáhl 30 000 litrů a byli 
nuceni zajišťovat krmiva ze 
zahraničí. Výsledkem pak 
postupně byla výroba vlast-
ních krmiv podle vypraco-
vané receptury. Krmivo na- 
zvali SAK 50 – E, začali po-
užívat sami, pak i pro známé 
chovatele, což se postupně 
rozšířilo a po potřebném 
testování dostalo na náš  
i zahraniční trh, v další fázi 
pod značkou SAK 55. Firma 
sídlí v bývalém čtyřřadém 
kravíně, který nechala pře-
stavět na bytový dům a pro-
story pro firemní podnikání. 

Sám se akvaristice nevě-
nuji, a tak jsem ani firmu 

EXOT Hobby nenavštěvoval 
tak jako např. opravárenství 
Petra Štěrby nebo tiskárnu 
Černých. Z jejich dosavadní 
činnosti i na základě článků 
o firmě lze však konstatovat, 
že jsou to všichni odborníci, 
kteří mají dokonalý přehled 
o všem, co se týče akvaris-
tiky a zejména krmiva pro 
rybičky, a to vše již ve třetí 
rodinné generaci.  

Podle jejich vyjádření 
bychom těžko hledali ně-
jaký druh akvarijních ryb, 
který by ve firmě někdy ne-
chovali. V určitém vydání ča-
sopisu Akvaristika se o tom 
můžeme dočíst. A na jejich 
oficiální webové stránce vi-
díme o všem dokonalý pře-
hled. Jejich cílem je po- 
skytovat akvaristům celého 
světa kvalitní krmiva pro 
akvarijní rybky. Tak ať se  
nadále dobře daří! 

frza 

Víte, že... 
... se v katastru naší obce nachází přírodní památka 

Velké bahno?
Vyhlášena byla v roce 1992 na výměře 81,6 ha u obce Bližná  
Chrání jasanovo-olšové luhy, smrkové olšiny, podmáčené  smrčiny, 
mokřadní vrbiny a rašelinné louky s výskytem chráněných druhů, 
např. plavuň pučivá a dřípatka horská. Mykologicky bohatá lokalita.  
Památka je veřejnosti přístupná jen po veřejných cestách.
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